
    

SCHRIFTELIJKE VRAAG
Indiener: H.J.A. Hulshof (GroenLinks)

Datum indiening vraag: 18-11-2020

Datum verzending antwoord: 3-12-2020

Formulering: 

GroenLinks heeft de afgelopen periode op verschillende momenten aandacht gevraagd voor de ja/ja 
sticker. Invoering van deze sticker en daarmee het zogeheten ‘opt-in’ systeem, zou onnodig materiaal 
verbruik (van met name papier en plastic) voorkomen. GroenLinks is nog steeds voorstander van het 
invoeren van dit systeem.

Onlangs publiceerde de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) de ‘milieu-impacttool ja/ja 
sticker’. Deze tool brengt in kaart, zoals de naam al aangeeft, wat de impact op het milieu is wanneer de 
ja/ja sticker wordt ingevoerd. GroenLinks verzoekt u deze milieu-impacttool van de VNG toe te passen op 
de Berkellandse situatie en de raad de uitkomst van die toepassing gelijktijdig te doen toekomen met de 
beantwoording van deze vragen.

GroenLinks heeft de volgende vragen naar aanleiding van die milieu-impacttool:

Vraag: 
Hoe beoordeelt u de milieu impact van de ja/ja sticker voor Berkelland? 

Antwoord:
De milieu-impacttool is 10 november gepresenteerd door de VNG. De milieu-impacttool stelt ons in 
staat om de potentiële milieuwinst in beeld te brengen bij een verandering van het ‘opt-out’ naar het 
‘opt-in’ systeem. Bij het huidige opt-out systeem krijgen huishoudens reclamefolders en huis aan huis 
(h-a-h) bladen standaard bezorgd, tenzij men aangeeft dat niet te willen. Bij het ‘opt-in’ systeem krijgen 
huishoudens standaard geen folders of h-a-h bladen, tenzij men aangeeft dat wél te willen (met een 
JA/JA sticker). Bij dit laatste systeem worden er doorgaans veel minder folders bezorgd. Dat levert 
milieuwinst op die wordt uitgedrukt in materiaal-, energie-, CO2- en waterverbruik. 

In de milieu-impacttool worden verschillende kengetallen, algemeenheden en aannames gebruikt. De 
aanname over het percentage huishoudens dat mogelijk gebruik zal gaan maken van het ‘opt-in’ 
systeem is bepalend voor de hoogte van de milieuwinst. In grote gemeenten die ervaring hebben met 
de JA/JA sticker (Amsterdam, Tilburg en Utrecht) varieert het percentage JA/JA adressen van 20% 
(Amsterdam en Utrecht) tot 34% (Utrecht). Omdat wij horen dat veel mensen het hah blad willen 
blijven ontvangen hebben wij, als voorbeeld, berekend wat de milieuwinst zou zijn bij een percentage 
van 60% JA/JA adressen. De potentiële milieuwinst zou dan volgens deze tool per jaar een besparing 
van 69.800 kilogram materiaal, 744.400 Mega-Joule aan energie, 1.280 m3 water en 70.200 kilogram 
CO2 bedragen. We weten echter niet hoeveel van het verbruikte materiaal of energie op duurzame 
wijze wordt geproduceerd.

Vraag:
Bent u op basis van de uitkomst van deze impacttool van mening dat het huidige ‘opt-out’ systeem nog 
voldoende is?

Antwoord: 
Wij weten dat het opt in systeem milieuvoordelen heeft. Het systeem kent echter ook nadelen. Dat is 
een afweging. Zie ons antwoord hieronder. 
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Bij raadsbrief van 19 maart 2020 adviseerde u de raad niet over te gaan tot invoering van de ja/ja 
sticker en daarmee een ‘opt-in’ systeem.

Vraag: 
Blijft dit advies ongewijzigd gelet op de uitkomst van de milieu-impacttool? 
Zo ja, waarom?

Antwoord: 
Wij staan nog achter hetgeen wij geschreven hebben in onze raadsbrief van 19 maart 2020. Ook toen 
gaven wij aan dat het opt-in systeem weliswaar milieuvoordelen heeft, maar ook zijn nadelen kent. Zo 
brengt het systeem extra kosten voor ons mee als gevolg van invoering van het systeem en 
handhaving op de naleving. Ook lopen er nog veel juridische (kostbare en tijdrovende) procedures bij 
gemeenten die zijn overgegaan op het opt-in systeem. Bovendien verwachten wij dat lokale 
ondernemers (niet landelijk opererende winkelketens) hierdoor minder bekendheid/aandacht bij onze 
inwoners kunnen verwerven en daardoor omzet gaan missen, terwijl de lokale middenstand al moeite 
heeft om een boterham te kunnen (blijven) verdienen in onze kernen. Daarom kiezen wij er vooralsnog 
voor om niet over te gaan op het opt-in systeem.

Toelichting:
1. Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd. 
2. Het antwoord volgt binnen 14 dagen nadat ze zijn ingediend bij de griffie. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel aanmaken. Het antwoord 
zal dan geplaatst worden bij de desbetreffende vraag. 


